

DOF NORDJYLLAND

Dato/tid 20. november 2025 kl. 19.00
Sted Golfhuset, Borgmester Jørgensens vej 11, 9000 Aalborg
Deltagere Bestyrelse + Suppl.
Forplejning Lærke
Afbud fra Svend Erik og Lasse

DOF
Nordjylland



Referat

1. DOF Nordjyllands organisation

- a. **Formand** Gitte
Ophavsret: Gitte har talt med advokat Johan Løje. Han siger, at det er tilladt at bringe mere end forsiden af bogen i en anmeldelse.
- b. **Kasserer** Henny
Vi overholder vores budget.
- c. **Indsamling af viden om fugle** Anton
(FINN)
Hammer Bakker og Hals Mose. Udpeget 8 punkter hvor man særligt ønsker spontantællinger.
- d. **Naturpolitisk udvalg** Gunnar
Mariagerfjord Kommune ønsker at omdanne Grønt Råd til Grønt Forum med ét årligt møde primært af besparelseshensyn. Det vil indskrænke mulighederne for politisk indflydelse. Grønt Råd har fungeret dårligt. Uvist hvem der har skylden – kommunen eller Grønt Råd. Gunnar hører Bjarne Golles om DOF Nordjylland skal skrive et officielt brev til kommunen.

Årsberetningen fra Naturpolitisk Udvalg omfatter:

- Læserbreve og offentlige møder
- Høringsbreve
- Flagermusprojekt
- Grøn trepart
- NATUD

Sven Erik bedes sende oplysninger til Gunnar om læserbreve og interviews (Vodskov Avis, TV2, Nordjyske?) Liselone tilsvarende vedrørende høringsbrev.
Gitte skriver om Naturmødet i sin del af årsberetningen.

Gunnar har af Henrik Wejdling fået oplyst følgende om de nye fugleindex i EUs Naturgenopretningsforordning: Agerbrugsfugleindexet er uændret i forhold til tidligere, men Skovfugleindexet skal udvikles af hvert enkelt land (som så selv vælger relevante arter), så dér er frihedsgraderne større. Det skal ifølge Henrik være arter, der viser, om diversiteten forbedres. (så gulspurve og råger kan næppe mixes)

Konklusioner fra biodiversitetsrådets konference 19/11-25 om biodiversitetslov 2026 fra Henrik Boeg og Stig Englund fra NATUD/DOF: Biodiversitetsloven bliver en rammelov, som ikke ville ændre på den nuværende natur- og biodiversitetslovgivning, men den kan udgøre grundlaget for en reform af den eksisterende lovgivning.

Måske bliver prisen for større sammenhængende naturområder, at arealgrænserne i NBL §3 bliver sat op.

Det danske princip om minimumsimplementering stiller sig i vejen for, at en biodiversitetslov kan få den ønskede (fulde) effekt.

Den Grønne Trepert forventes ifølge biodiversitetsrådet ikke at bidrage væsentligt til terrestrisk biodiversitet eller biodiversiteten i ferske økosystemer.

Der er et finansieringsgab på 162,6 mia. kr. frem til 2050 for at skabe det minimale, men ikke nødvendigvis tilstrækkelige grundlag for at vende biodiversitetstab til fremgang.

Naturnært drevet skov er ikke natur set med biodiversitetsrådets øjne.

e. Ørneklubben

Lasse

Gitte har lyst til at deltage i ansvaret – få lidt mere struktur på det.

Gitte vil lægge noget på DOF Nordjylland på Facebook, bl.a. for at finde flere fugleambassadører.

f. Fugleoplevelser i naturen og events

Gitte Informerer om planlægningen af

Naturmødet.

Til repræsentantskabet har vi fået 25.000 kr. til Naturmødet i Hirtshals.

Vil være oplagt at vi har telt sammen med Naturbutikken.

Vil gerne have DOF Ung med.

g. Formidling og kommunikation

Torsten

Generalforsamling skal på kalenderen.

GråmejseNord og Fuglebiblioteket begynder selv at lægge aktiviteter på aktivitetslisten

Nyhedsmail

Lærke

Deadline til Lærke 2. januar. Udkommer 15. januar
punkt om generalforsamling – Gitte.

2. Planlægning af generalforsamling 2026

Gitte

Drejebog er sendt ud. Vi får lov til at holde den i Skillingbro – gratis. Men fremover koster det for weekendarrangementer. Reklamer for generalforsamlingen på hjemmesiden, facebook, kalender og nyhedsbrev.

HUSK tag indendørssko med.

3. Årsberetning

Gitte

Indlæg skal være klar 15. januar til povlankerbuhl@gmail.com

Skriv om hjemmesiden – Torsten

4. DOFs Rammestrategi 2026 - 2029

Gitte

Gitte fortalte lidt om strategien fra DOF. Lagt frem på repræsentantskabsmøde.

5. Arkivering i Fildelingssystemet

- Referater
- Høringssvar

6. Husleje Skillingbro

Henny

Vi beslutter, at hvis vi skal have arrangementer på Skillingbro, så vælger vi hverdage, hvor det ikke koster husleje.

Vi skal have vedtaget budget på næste møde i januar.

7. En personlig beskrivelse af at deltage i fuglefestivalen i Skagen.

Hvem kan og vil det?

Gitte skriver det samme som kommer i vores årsberetning.

8. Peter Kristensen og Oluf Lou er på valg til Skagen Fuglestations bestyrelse.

Kan bestyrelsen bakke op om at vælge dem igen?
Det godkender vi.

Gitte

9. Skal vi have bysvaler i Nordjylland?

Gunnar

<https://www.facebook.com/groups/783687810026878/>

Generel enighed om, at der godt kan dannes en facebookgruppe der indbyder til spontanture.
Lærke laver et oplæg til næste bestyrelsesmøde.

10. Naturmødet 2026

Gitte og formand for DOF Nordvest melder en dato ud. Henny, Gunnar, Torsten, Liselone, Gitte vil gerne deltage i forberedelserne.

11. Ansøgninger til fonde og friluftsråd for 2026

Til bestyrelsesseminar, incl. Forplejning.

Mie og Liselone

søgt Isobro – fået afslag
Friluftsråd vil gerne have ansøgninger.
Pixibog,
Veste,
m.m.?

Gunnar vil tænke over at lave en ny version af Pixibogen. Vi vil prøve at søge fonde til betaling af trykning.
Vi vil gerne have lavet veste, hvorpå der står DOF Birdlife Nordjylland eller lign. så vi bedre kan være synlige.
Vi kan evt. søge om penge til at købe kikkerter.

12. Eventuelt

Alle

Ønske om punkt på næste dagsorden – Fildeling – ønske om at få det op på lærred, så alle kan følge med.

Liselone har været på fuglesymposium på Johannes Larsen museet

Der er seminar ved vadehavet i april næste år. – fire dages seminar.